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STORE PLANER/STORE KRAV

7. eierlag

Over 3000 medlemmer

Styret 1 rep fra hver, med sunne skeptikere og evige 
optimister.

Unikt

Styrke i prosessen



SPILLEMIDLER

Lygna hadde fått spillemidler gjennom flere 
omganger fra 1986.

Nært samarbeid med Gran kommune 
kulturkontoret.

9 spillemiddelsøknader



Anlegg for barn og 
ungdom

Hverdagsbruk

Mangfold

IKKE NOE SKULLE BYGGES BARE 
FOR NM PÅ SKI



SAMARBEIDSPARTNERE

Gran kommune

• Reguleringsplanen

• V/A

Brandbu Tingelstad Almenning

• Rydding av trase



GAVER

Sparebankstiftelsen Gran

Sparebankstiftelsen Jevnaker, Lunner, Nittedal

Brannkassefondet / Varigfondet

Gjensidigestiftelsen

Lygnalia grunneierlag



• Målet var å arrangere verdens beste 
NM 

• Aldri vært NM på Hadeland før. NM 
bygda Gran

• Hvordan skulle vi klare å skape 
entusiasme?

• Ville vi få nok frivillige?

• Hvordan ville Hadelendingen ta i 
mot NM på ski

• Få hele bygda med?

• Organisasjonen?

SÅ SKULLE VI ARRANGERE EN SKIFEST



FRIVILLIGE

• Stand for verving av frivillige på 
Hadelandsmessa nov 2015.
• 240 personer meldte seg på 5 timer

• 450 meldte seg i første runde

• 800 funksjonærer totalt

• Funksjonærantrekk

• Funksjonærsamlinger



ORGANISASJONEN

• Tenke bredt

• Ressurser i egen bygd

•Hovedkomite /rennkomite

•Media/kommunikasjon

•Marked



FÅ HELE BYGDA MED
• Inviterte alle barneskoler tidlig 

• Enorm jobb med transport og program i 
arenaen torsdag fredag

• Over 6000 unger
• Vitensenteret
• UngHadeland

• Forankring i bygda med egne 
arrangementer for lokalbefolkning 
sammen med lokalt næringsliv



Arrangements betydning

• - Store arrangementer er god butikk for 
hoteller, butikker og hele servicenæringen. Et 
Hovedlandsrenn på ski betyr fulle hoteller på 
Hadeland og stort belegg på Gjøvik, Toten og 
Biri, sier reiselivssjef i Gjøvikregionen Hadeland 
og Ringerike, Arne-Jørgen Skurdal.

• - Vi har overnattinger tilknyttet 
Hovedlandsrennet fra Biri (Honne Hotell 
og Konferansehotell) til Hadeland. De som 
deltar på Hovedlandsrennet er idrettsfolk i en 
alder som betyr at de ofte har med seg 
foreldre, søsken, besteforeldre og andre 
slektninger, sier Skurdal.

• Imponert over arrangørene Han er imponert 
over dugnadsånden som arrangørene viser, og 
legger ikke skjul på at et slikt arrangement er 
gull verdt for alle.



Seks millioner
Turistsjef for Gjøvikregionen, 
Hadeland og Ringerike, Arne-Jørgen 
Skurdal, sier at minimum seks 
millioner kroner blir lagt igjen på 
Hadeland i tilknytning til norgescupen 
denne helga. Det være seg 
overnatting, kjøp av mat, klær og 
andre varer og tjenester.

– Jeg vil anta at de fleste av de 850 
deltakerne har med seg minst to 
personer. Det være seg trenere, 
ledere eller foreldre. 

- Hvis vi tar et forsiktig anslag på 750 
kroner per natt per person, så ender 
vi rundt seks millioner kroner, sier 
Skurdal.



Rivende
utvikling av  
hytter –
oppslag 2015



Rivende
utvikling av  
hytter – oppslag
2018

235 nye hytter bygd de siste 5 årene – snittpris 3 
mill - omsetning på 705 millioner

48.500,- forbruk per hytte år
11.397.500,- økt lokalt forbruk hvert år



PUBLIKUM NM 2017

• Ca. 30 000 mennesker i anlegget på 4 dager

• Mange Lavoer/telt

• Stor stemning

• Sangkor

• Dans



SUKSESSFAKTORER
•Alle funksjonærer skal være godt 

informert

• Vertskap

•Det skal være hyggelig å komme til 
Lygna

• Vi skal kunne svare på spørsmål

•Alle skal reise fra Lygna med et godt 
minne



• NM 2017 var en utløsende faktor

• Særlig villig til å ta på seg 
arrangementer

• Avhengig av inntekter for å finansiere 
anlegg

• Utnytte og ivareta arrangørkompetanse

• Snøsikkert

• Sentralt på Østlandet

• Arrangert Norgescup ved flere 
anledninger

HVORFOR ARRANGERER LYGNA SÅ MANGE SKIRENN?



• NM 2017 - TV

• HL 2018

• NM del 2 2019 - TV

• NC jr. og sr. 2020 – 2 helger på rad 

• NC senior 2021 – TV

• JrVM 2022 - TV

• NM del 2 2022

ARRANGEMENT PÅ LYGNA SKISENTER



TILDELING JR VM

• Henvendelse fra NSF 5. september.
• Lygna Skisenter skulle arrangere NM del 2 i april

• «Vi kan jo ikke si nei»

• Tildeling 5. november – 14 uker til første utøverne ankom
• Tid nok til å gjennomføre det sportslige

• Vanskelig å involvere lokalt næringsliv og kultur, og skape blest om 
arrangementet. 

• Ønske om å forkorte arrangementet for å gjøre det lettere for arrangør. 
Mulig når det kun var langrenn på programmet.



PROGRAM JR VM



• TD – Anna Rosa

• Ass. TD – Jenny Grip

• Ass. TD – Thomas Unterfrauner

• National TD – Geir Mauseth

• Chief of competitions – Terje Nilsen

INTERNASJONAL JURY med ulike kulturer og
rutiner. Gode diskusjoner, men enkelte
unødvendige arbeidsoppgaver ble pålagt
arrangør.



PANDEMI

• Stor utfordring under arrangementene 
i pandemien

• Jr VM:
• Måtte bruke FIS COVID protokoll, ikke 

nasjonale retningslinjer.

• Testing av funksjonærer lokalt.
• NSF tok ansvar for test og oppfølging av 

utøvere og støtteapparat.



INNKVARTERING

• Jr VM:
•Offisiell innkvartering på Scandic Gardermoen

• 50 minutter med buss fra Lygna

•Mange nasjoner valgte å booke hytter/hotell lokalt

• Busstransport til: Åpningsseremoni, Offisielle 
treninger, Konkurranser, lokal trening ved 
Gardermoen

• Reaksjon fra lokalt næringsliv 



INFORMASJON

• Bruk av NSF nettsider. 
• Samarbeid om publisering med NSF og en fra 

arrangørkomiteen. 

• Mulig å holde nettsiden oppdatert med siste informasjon.

• Lagledermøter
• Testet ut ulike former: Fysisk, Digitalt, kombinasjon, kun PDF.

• Jr. VM: Digitale Lagledermøter via Teams på grunn av 
reiseavstand/ulike overnattingssteder og Covid - fungerte 
godt.



ÅPNINGSSEREMONI
• Barneskirenn før åpningsseremonien med 

målgang på scena til åpningsseremonien.

•Ønsket å ha åpningsseremoni i bygda for 
å skape eierskap til arrangementet.

• Effektiv åpningsseremoni, 40 minutter.

• Stor forskjell i oppmøte fra nasjonene. 
• Norge stilte kun med 1 norsk representant.

• For en del nasjoner er åpningsseremoniene 
en viktig del av arrangementet.



• Behov for legehjelp på alle arrangementsdager
• Høyt spenningsnivå
• Mye bruk av koffeinholdige drikker
• Dårlig bekledning

• 8 utøvere med behov for assistanse fra stevnelege
• Hyperventilasjon
• Utmattelse
• Kramper
• Bevisstløshet
• Ufrie luftveier
• Kollaps
• Oppkast

Utøverne som stilte til start 
hadde et MYE større
nivåspenn enn hva vi er vant
med fra nasjonale renn.



TV PRODUKSJON
• 4 TV sendte renn siste 5 år

• Godt samarbeid med NRK, god erfaring på hva som kreves.

• Har bygget ut infrastruktur til de ulike arrangementenes 
behov og erfaringer

• Første Jr VM med World Cup standard TV produksjon

• Til Jr VM var det gjort forberedelser med nye fiberpunkter. 
Ikke alle nye fiberpunkter fungerte optimalt. NRK forbedret 
dette på en god måte.

• Laget en egen 5 km løype til jr VM for effektiv TV 
produksjon i godt samarbeid med FIS, NSF og NRK

• Utfordrende med seremonier innenfor TV-tid



FELLESSTART

• Damer skiathlon
• 5 startspor til 3 sport



FELLESSTART

• Herrer Skiathlon
• 3 startspor til 3 sport



FELLESSTART



KRIGEN I UKRAINA



• Lokal arrangør var eneste «på dugnad». FIS, NSF og 
nasjonene er profesjonelle.
• Utfordring med tilgjengelighet.

• Veldig givende for lokal arrangør å ha «fått det til»

• Nyttig arrangementserfaring. Har løftet oss til et 
nytt nivå.

• Tydeliggjør mangler i anlegget.
• Faste smøreboder

Å ARRANGERE JR VM PÅ 
DUGNAD ER EN STOR 
UTFORDRING






